Таблица 3.   Пролиферативная активность  лимфоцитов в ответ на ППД у больных ЛУ-ФКТ в зависимости от распространенности процесса и  активности апоптоза (частота выявления) 
Table 3. PPD- induced proliferative activity of the lymphocytes from peripheral blood in patients with Drug-resistant FCTB   depending on the prevalence of  process and  activity of    apoptosis (frequency of detection)
	Показа-тели
Parame-ters

	Уро-вень 
level
	Больные ФКТ
 Группа 1
patients    FCTB     Group  1
 n=44  

	Односторонний
ФКТ, Группа 2                         Unilateral FCTB 
Group   2 
n=29

	Двусторонний
ФКТ, Группа 3 
Bilateral FCTB Group   3 
n=15



n=15
Bilateral FCTB



	
	
	Частота выявления лиц с показателями РБТЛ (%):
The detection  frequency of individuals with indicators RBTL (%):

	
	
	<5%
	>=5%
	<5%
	>=5%
	<5%
	>=5%

	AN+PI-
	N


	32■,ⱴ

	68 ■

	38,9

	61,10

	14,3●

	85,7●


	AN+PI-
	↑

	68,4■,ⱴ

	31,58■
	45,45

	54,50

	100●

	0●


	AN-PI-
	N

	33,3■
	70■,♠
	35♦
	65♦
	14,3●


	85,7●,ǂ


	AN-PI-
	↓

	78■
	21■,♠
	50

	50

	100●

	0●, ǂ



[bookmark: _GoBack]Примечание. Уровни показателей AN+PI- и AN-PI-  обозначены как: нормальный- N, повышенный -↑,  низкий -↓. Достоверные различия  между больными с показателями РБТЛ -  <5% и >=5% обозначены: в группе 1 символом -(■); в группе 2 -(♦); в группе 3 -(●) ;     между больными с N и ↑ показателями AN+PI-: в группе 1 символом (ⱴ), между больными с N и↓ показателями AN-PI-: в группе 1 символом (♠);  в группе 3 символом – (ǂ)  ,  (p<0,05).   
The levels of indicators AN+PI- and AN-PI- indicated are marked as following: normal-N, increased - ↑, low - ↓. Statistically significant differences between patients with indicators of RBTL - <5% and> = 5% indicated are marked as following: in Group 1- by the symbol - (■); in Group 2 - (♦); in Group 3 - (●); between patients with AN +PI-  level - N and ↑ in Group 1-by the symbol - ( ⱴ) ; between patients with AN -PI-  level - N and ↓ in Group 1-by the symbol - ( ♠) , in Group 3-by the symbol – (ǂ),  (p<0,05). 



